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La Jornada Mundial de la Joventut de Lisboa ens convida a mirar de manera especial a 
Maria com a model de deixebla, per aprendre d'ella en el nostre camí de seguiment de 
Jesús. Les paraules que el Papa ha triat com a lema d'aquesta jornada subratllen una 
actitud fonamental de Maria: la seva disponibilitat per a Déu i per als altres. Les 
acabam d'escoltar: "Maria es va aixecar i se'n va anar de pressa". Aquella al·lota de 
Nazaret acaba d'acollir la notícia sorprenent que serà la mare del Fill de l'Altíssim. Amb 
tota humilitat, ha dit que "sí" i ha acceptat el que Déu li demanava. Però en la conversa 
amb l'àngel, s'ha assabentat també que la seva cosina Elisabet, ja anciana, donarà a 
llum un fill. Llavors, no dubta un instant a posar-se en camí cap a Ein Karen, un llogaret 
proper a Jerusalem, i posar-se al servei de la seva cosina. La dona disponible per a Déu 
és també la dona que es posa a disposició dels altres. 
 
Sant Lluc dóna el detall que ho va fer "de pressa". Sembla com si el Déu que porta en el 
seu si l'empenyés a posar-se en camí. L'himne d'aquesta JMJ es fa ressò i es titula "hi 
ha pressa en l'aire". Per què té pressa? Crec que en aquest passatge de l'Evangeli 
podem descobrir, al menys, dues raons de les presses de Maria: la primera és el servei 
i la segona és comunicar la Bona Notícia de la presència de Déu entre nosaltres. 
 
Maria té pressa, primer, per ajudar a la seva cosina, ja gran, que es troba embarassada 
del sisè mes. Són quatre o cinc dies de viatge per aquells camins polsosos, però val la 
pena realitzar-los per estar a prop de Zacaries i Isabel, preparar el naixement de Joan i 
compartir l'alegria d'aquest naixement. Us convido a preguntar-vos quines coses us 
resulten urgents, quines són les que en la vostra vida no admeten demora. Perquè 
vivim en una societat amb moltes presses, que va sempre accelerada. Però, potser 
correm massa per coses que a la fi no valen la pena. Maria té pressa a servir i va amb 
coratge i decisió a la casa de la seva cosina. Nosaltres també hauríem de tenir pressa a 
servir i en estimar els altres. Hi ha un poema d'un escriptor polonès que m'agrada 
molt. El seu títol és molt suggerent: "Donem-nos pressa a estimar" (Jan Twardowski). 
Diu el poeta que no podem desaprofitar les oportunitats que tenim d'estimar. 
"Estimam sempre poc i massa tard", escriu. La vida humana és, certament, molt curta i, 
si no ens esforçam, no aconseguirem estimar prou per omplir-la de sentit. 
 
Aquí tenim una primera reflexió: tot el que no sigui estimar és secundari. No oblidem 
que "amor" és una paraula exigent, perquè per ser pronunciada de debò, demana ser 
traduïda en gestos concrets de lliurament als altres, de perdó, de comprensió i de 
servei. La veritat de la paraula amor es manifesta quan ens posam en marxa cap als 
més petits, als últims, i ens ajupim per rentar els peus, com va fer el Mestre. 
 
Hi ha un segon motiu de la pressa de Maria: vol comunicar la bona notícia que ha 
rebut, desitja transmetre l'alegria de l'Evangeli. Si us fixau bé, aquest passatge 
evangèlic de la visitació de Maria a Isabel està ple d'alegria. Primer és Isabel la que 
s'alegra i es sorprèn de rebre la visita de Maria. Després és el propi fill, Joan baptista, 
qui salta d'alegria al ventre de la mare. Finalment, també Maria canta la seva alegria 



perquè Déu s'ha fixat en la seva petitesa i no ha oblidat al seu poble. Així Maria esdevé 
missionera de l'alegria que porta l'Evangeli, de la joia de sebre que Déu està entre 
nosaltres, que el seu "amor que té als fidels de generació en generació". 
 
Com Maria, també nosaltres portam al cor una bona notícia, perquè sabem de l'amor 
de Déu i de la joia que dóna viure guiats per la fe en Jesucrist. Per això, també 
nosaltres hem de tenir pressa per comunicar aquesta alegria a tots: els nostres amics, 
els nostres familiars, els companys. Qui ha experimentat l'alegria de creure, sap per 
experiència que totes les altres alegries que ofereix la gent són artificials; són petits 
goigs que no omplen el cor de l'home. Val la pena ser missioners de la vertadera 
alegria, la que dura per sempre, la que no deixa buit sinó que inunda tot el nostre 
ésser. 
 
"Maria es va aixecar". I ho va fer per estimar i per transmetre la seva alegria. Ens 
anima a aixecar-nos també, a posar-nos en peu, a tenir pressa per estimar els altres i 
per comunicar l'alegria que ens dóna viure la fe en Jesús.  
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La JMJ de Lisboa nos invita a mirar de manera especial a María como modelo de 
discípula, para aprender de ella en nuestro camino de seguimiento de Jesús. Las 
palabras que el Papa ha elegido como lema de esta jornada subrayan una actitud 
fundamental de María: su disponibilidad para Dios y para los demás. Las acabamos de 
escuchar: “María se levantó y se fue deprisa”. Aquella joven de Nazaret acaba de 
acoger la noticia sorprendente de que será la madre del Hijo del Altísimo. Con toda 
humildad, ha dicho que “sí” y ha aceptado lo que Dios le pedía. Pero en la 
conversación con el ángel, se ha enterado también de que su prima Isabel, ya anciana, 
va a dar a luz un hijo. Entonces, no duda un instante en ponerse en camino hacia Ein 
Karen, una aldea cercana a Jerusalén, y ponerse al servicio de su prima. La mujer 
disponible para Dios es también la mujer que se pone a disposición de los demás. 
 
San Lucas da el detalle de que lo hizo “deprisa”. Parece como si el Dios que lleva en su 
seno le empujara a ponerse en camino. El himno de esta JMJ se hace eco de ello y se 
titula “hay prisa en el aire”. ¿Por qué tiene prisa? Creo que en este pasaje del 
Evangelio podemos descubrir, al menos, dos razones de las prisas de María: la primera 
es el servicio y la segunda es comunicar la Buena Noticia de la presencia de Dios entre 
nosotros. 
 
María tiene prisa, primero, por ayudar a su prima, ya mayor, que se encuentra 
embarazada del sexto mes. Son cuatro o cinco días de viaje por aquellos caminos 
polvorientos, pero vale la pena realizarlos para estar cerca de Zacarías e Isabel, 
preparar el nacimiento de Juan y compartir la alegría de este nacimiento. Os invito a 
preguntaros qué cosas os resultan urgentes, cuáles son las que en vuestra vida no 
admiten demora. Porque vivimos en una sociedad con muchas prisas, que va siempre 
acelerada. Pero, quizás corremos demasiado por cosas que al final no valen la pena. 
María tiene prisa en servir y acude con coraje y decisión a la casa de su prima. 
Nosotros también deberíamos tener prisa en servir y en amar a los demás. Hay un 
poema de un escritor polaco que me gusta mucho. Su título es muy sugerente: 
“Démonos prisa a amar” (Jan Twardowski). Dice el poeta que no podemos desperdiciar 
las oportunidades que tenemos de amar. “Amamos siempre poco y demasiado tarde”, 
escribe. La vida humana es, ciertamente, muy corta y, si no nos damos prisa, no 
lograremos amar lo suficiente para llenarla de sentido. 
 
Aquí tenemos una primera reflexión: todo lo que no sea amar es secundario. No 
olvidemos que “amor” es una palabra exigente, porque para ser pronunciada de 
verdad, pide ser traducida en gestos concretos de entrega a los demás, de perdón, de 
comprensión y de servicio. La verdad de la palabra amor se manifiesta cuando nos 
ponemos en marcha hacia los más pequeños, a los últimos, y nos agachamos para 
lavar sus pies, como hizo el Maestro. 
 
Hay un segundo motivo de prisa de María: quiere comunicar la buena noticia que ha 
recibido, desea transmitir la alegría del Evangelio. Si os fijáis bien, este pasaje 



evangélico de la visitación de María a Isabel está lleno de alegría. Primero es Isabel la 
que se alegra y se sorprende de recibir la visita de María. Después es el propio hijo, 
Juan bautista, quien salta de alegría en el vientre de la madre. Finalmente, también 
María canta su alegría porque Dios se ha fijado en su pequeñez y no ha olvidado a su 
pueblo. Así María se convierte en misionera de la alegría que trae el Evangelio, del 
gozo de saber que Dios está entre nosotros, de que su “misericordia llega a sus fieles 
de generación en generación”. 
 
Como María, también nosotros llevamos en el corazón una buena noticia, porque 
sabemos del amor de Dios y del gozo que da vivir guiados por la fe en Jesucristo. Por 
eso, también nosotros debemos tener prisa por comunicar esta alegría a todos: 
nuestros amigos, nuestros familiares, los compañeros. Quien ha experimentado la 
alegría de creer, sabe por experiencia que todas las otras alegrías que ofrece la gente 
son artificiales; son pequeños gozos que no llenan el corazón del hombre. Vale la pena 
ser misioneros de la verdadera alegría, la que dura para siempre, la que no deja vacío 
sino que inunda todo nuestro ser. 
 
“María se levantó”. Y lo hizo para amar y para transmitir su alegría. Ella nos anima a 
levantarnos también, a ponernos en pie, a tener prisa por amar a los demás y por 
comunicar la alegría que nos da vivir la fe en Jesús. 


